السيره الذاتيه

 لللاستاذه الدكتوره كاميليا ابراهيم عبد الفتاح
علم النفس المتفرغ

معهدالدراسات العلبا للطفوله جامعه عين شمس
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المؤهلات العلميه

*  ليسانس في علم النفس عام 1954 كليه الآداب جامعه عين شمس بتقدير جيدجدا.
* ماجستير في علم النفس عام 1961 كليه الآداب جامعه عين شمس بتقدير جيدجدا. 

* دكتوراه في علم النفس عام 1967 كليه الآداب جامعه عين شمس  بتقدير ممتاز مع مرتبه الشرف الاولى.
* شهاده فى العلاج التفسى جامعه تافستةك لندن 1956.
*بكالوريوس خدمه اجتماعيه  1949 جامعه حلوان (حاليا) بتقدير ممتاز

التاريخ العلمى:

* العميده المؤسسه لمعهد الدراسات العليا للطفوله جامعه عين شمس 1981-1986

*المديره المؤسسه لمركز الطفوله جامعه عين شمس 1977-1987.
*الغميده المؤسسه لكليه رياض الاطفال جامعه جامعه القاهره 1988-1992.
هذه المؤسسات السابقه قامت الاستاذه  الدكتوره كاميليا عبد القتاح بتقديم المشروع ثم الانشاء ثم الاداره.

*رئيسه مجلس قسم دراسات الطفوله بكليه البنات جامعه عين شمس 1980-1983.
تدرجت في الوظائف الجامعيه حتى وصلت الى درجه استاذ في علم النفس عام 1972.
المهام الحاليه:
*معالجه نفسبه للاطفال ( تصريح من وزاره  الصحه . مصر  ,,,1977.
*رئيسه تحرير مجله غلم النفس التى تصدر عن الهيئه العامه للكتاب منذ عام 1986-....
* رئيسه تحرير مجله كروان لاطفال ما قبل المدرسه وهي اول مجله لهذا السن صدرت بموافقه المجلس الاعلي للصحافه بمصر منذ 199-....
*عضو اللحنه الفنيه الاسنشاريه للمجلس القومى للطفوله والامومه 1998-......
*عضو مجلس امناء الاذاعه والتلفزيون 
*عضو الجمعيه المصريه للدراسات النفسيه (1967- ,,,)
*عضو المجالس القوميه المتخصصه – مجلس التعليم 1978- …..
*عضو جمعيه الىعايه المتكامله ( 1978)-….

*عضو الاتحاد الدولى لعلم النفس المدرسى (1985_ .....)
رئيسه الجمعيه المصريه لعلم تفس الطفل  (2000_ .......)
أهم المؤلفات

*سيكولوجيه المرأ العامله- دار نهضه مصر (1988).

*مستوى الظموح والشخصيه دار نهضه مصر (1988).

*المراهقون واساليب معاملتهم.  دار قباء (1998).
*سيكولوجيه العلاج النفسي الجماعى للاطفال.  دار قباء (1998).

*استبيان مستوى الطموح للراشدين. مكتبه النهضه المصريه (1988).
*رياض الآطفال – مدخل لنمو الشخصيه- وزاره التعليم (1989)

*الرائدات فى مجال العلم -الهيئه المصريه العامه للكتاب (1989).

أهم البحوث:

* القيام بمجموعه بحوث في مجال مستوى الطموح مسيكولوجيه المرأه العامله وختان البنات

نشرت بالجامعه الأمريكيه وداخل بعض المؤلفات العلميه.

نشرت جميعا فى مجله التربيه الحديث
المهام العلميه بجامعه عين شمس:

*القيام بتدريس مناهج علم نفس الطفل والعلاج النفسى لللأطفال
*الاشاف على 105 رساله علميه ماجستير ودكتوراه بمعهد دراسات الطفوله بجامعه عين شمس ومناقشه بعض الرسائل بجامعه عين شمس والقاهره والاسكندريه والزقازيق.

النشاط العلمى: 

*صاحبه أول دعوي للاهتمام بالطفل انبثق عنها انشاء مركز الطفوله 

C.V.
  Professor kamilia Ibrahim Abd Elfattah
Professor (Emeritus) of Psychology
Childhood  studies Higher institute for Graduates

Qualifications:

*B C in psychology (1954) Literature college Ain shams university
(very good)

* MSc. in psychology (1954) Literature college Ain shams university

(very good)

* PhD in psychology (1954) Literat4
ure college Ain shams university

(Excellent) with first honor degree.

*Certificate of children psychiatric treatments Tavistok London.

*BSc if social services 1994 (Holwan University  today)

Biography: 
*The founder, creator and first head of the childhood higher institute studies of graduates Ain Shams University (1981-1986).
*The founder and director of childhood center Ain Shams University (1977-1987).

*The founder and first head of childhood nursery college, Cairo University (1988-1992). 
All these foundations were build by projects introduced y Professor Dr Kamilia Abd El fattah who became the head and director after building..

* The head of childhood studies council of girls' faculty-Ain Shams University
*Got different scientific degrees till professor of psychology in 1972.

Recently:

* Children psychiatric treatments (license from health ministry, Egypt since    

   ,1977).

*Head of editorial board of psychiatric magazine (published by national book association since 1986- …).

*Head editor of karawan magazine for preschool children, which is the first magazine for this age  published with agreement of the higher council of newspaper since 1999- ….

Member of secure council of broadcasting and  Tv .

*Menber of national specialized councils - education council.

(1978-…)

*Member of complete care association for school kids since 1978-…

*Member of international union of school psychology (1985 - …_.

*Head of the kid psychology national society since 2000_ …

Important published books

Recent work:

*psychological treatment of children (License of Egyptian health ministry 1977).
*Head editor of psychology magazine (Published by the the national association of book, 1986-..)

*Head ditor of karawan magazine for preschool children (The first magazine which had publishing agreement of the high council of news paper in Egypt for this young age)  from 1999- …

*Member of technical consultant group of national council of childhood and motherhood -1989-…)
* Member of Egyptian association of psychology.

* Member of national specialized councils (Education council, 1978..) 
*Member of secure union council of  broadcasting and Tv.

*Member of complete care of school kids (1978---).
*Member of international union of school psychology science (1985…)
*Head of Egyptian group of child psychology science.

Some published books (in Arabic):

*Psychology of the working woman (1988) Dar Nahdet Masr
*Ambitious level and personality (1988) Dar Nahdet Masr.*Tean agers and their treatment methods, (Dar Qubaa, 1998).
*
